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Jegyzőkönyv 

 

a BME Közlekedésmérnöki és Járműmérnöki Kar 

Kari Tanácsának 2013. október 3-án 14:00-kor kezdődő, 

a BME Rektori tanácstermében tartott rendes üléséről 

 

Varga István köszönti a tanács tagjait és a meghívottakat (a jelenléti ív a jegyzőkönyv 1. sz. 

melléklete), továbbá ismerteti az ülés napirendi pontjait, amivel kapcsolatban nem érkezik 

észrevétel a Tanács részéről, így Varga István azt elfogadottnak tekinti (2. sz. melléklet).  

 

 

1. Augusztus 20-i állami kitüntettek köszöntése 

Előterjesztő: Dr. Varga István dékán 

 

Varga István ismerteti, hogy az augusztus 20-i állami ünnep alkalmával két kolléga is magas 

rangú állami kitüntetésben részesült. 

Bokor József professzor, a Közlekedés- és Járműirányítási Tanszék egyetemi tanára Magyar 

Érdemrend Középkeresztje kitüntetésben részesült, amit a díjat a felterjesztő Pálinkás 

József, az MTA elnöke adott át. 

Palkovics László professzor, a Gépjárművek és Járműgyártás Tanszék tanszékvezető 

egyetemi tanára a Magyar Érdemrend Tisztikeresztje polgári tagozat kitüntetést kapott, a 

kitüntetést Varga Mihály nemzetgazdasági miniszter nyújtotta át. 

Varga István távollétükben szívből gratulál a kitüntetetteknek. 

 

 

2. Dékáni Dicséretek átadása 

Előterjesztő: Dr. Varga István dékán 

 

Varga István az utóbbi évtizedekben Karért végzett lelkiismeretes munkája 

elismeréseképpen 2013 júniusában Dékáni Dicséretet adományozott frissen nyugdíjba 

vonult kollégáknak, akik közül többüknek most nyílt lehetőség ünnepi keretek között 

átadni oklevelüket: Borbás Lajos egyetemi docens, Havas Péter egyetemi docens, Hermann 

Gyula tudományos főmunkatárs, Paczona Erzsébet főelőadó, Péter Tamás egyetemi 

docens, Richlik György adjunktus, Szilágyi András mérnök, valamint távollétében Kéri 

Tiborné hivatalsegéd. Megköszöni eddigi áldozatos munkájukat, gratulál a 

kitüntetetteknek, és reményét fejezi ki, hogy a Kar jövőbeli munkájukra lehetőség szerint 

továbbra is számíthat. 
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3. Köztársasági ösztöndíjak átadása 

Előterjesztő: Dr. Varga István dékán 

 

Varga István bejelenti, hogy az idei évben szép számmal nyertek el Köztársasági ösztöndíjat 

a Kar hallgatói. Reméli, hogy a most díjazott hallgatók bekapcsolódnak a mester és a 

doktori képzésbe is, tovább bővítve eddig megszerzett tudásukat. Megkéri Mészáros Ferenc 

hivatalvezetőt, hogy alfabetikus sorrendben olvassa fel a neveket és hívja ki őket az 

oklevelek átadására: Farkas Ajtony Béla, Fésüs Norbert, Herbert Szabolcs, Horváth 

Márton Tamás, Spohn Márton, Varga Balázs és Vermes Ádám Gábor. Gratulál nekik és 

sok sikert kíván további tanulmányaikhoz, remélhetőleg egészen a PhD fokozatszerzés 

végéig. 

 

 

4. Tájékoztató a Kari Tanács összetételének változásáról 

Előterjesztő: Dr. Varga István dékán 

 

Varga István tájékoztatja a Kari Tanácsot, hogy főleg technikai okokból több helyen is 

változás következett be a Kari Tanács tagságában és ülésrendjében. 

Eleőd András – mint tudományos és nemzetközi dékánhelyettes – helyett Bohács Gábor ül 

az elnöki asztalhoz, Eleőd András továbbra is szavazi joggal bíró tag marad mint 

megválasztott oktató-kutatói tag. 

A Vasúti Járművek, Repülőgépek és Hajók Tanszék vezetőjeként Rohács Dániel vette át 

Rohács József leköszönt tanszékvezető helyét. Ugyanitt Simongáti Győző került Szabó 

András tanszékvezető-helyettes helyére. Szabó András ezután már csak tanácskozási joggal 

vesz részt az üléseken mint dékánhelyettes. 

A Közlekedés- és Járműirányítási Tanszék eddig betöltetlen tanszékvezető-helyettesi 

helyére Sághi Balázs került. 

Az ő megüresedett oktató-kutatói helyére póttagként Szabó Géza került behívásra. 

A Természettudományi Kar tanácskozási joggal rendelkező delegáltja ezután Nagy Attila 

helyett Varga Imre egyetemi docens, az Elméleti Fizika Tanszékről. 

A Gazdaság- és Társadalomtudományi Kar (GTK) szintén tanácskozási joggal bíró eddigi 

delegáltja, Kurtán Lajosné helyére egyelőre nem érkezett javaslat a GTK részéről. 

A Nemzeti Fejlesztési Minisztérium meghívott tagja ezután Csóti Ferenc helyett Barna 

Péter, a Gépjármű-közlekedési és Vasúti Főosztály vezetője. 

Az Emberi Erőforrások Minisztériuma pedig arról tájékoztatta dékán urat, hogy Agg Géza 

helyét feladva, miniszter úr nem kíván delegálni más tagot. 

A Kari Hallgatói Képviselet részéről Kovács András helyett a továbbiakban Rupp Ferenc 

vesz részt az üléseken. Az aktuális ülésrendet ld. a 3. sz. mellékletben. 
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5. Javaslat a Kari Tanács 2013/14 évi üléstervére 

Előterjesztő: Dr. Varga István dékán 

 

Varga István előterjeszti a Kari Tanács 2013/14 tanévre vonatkozó üléstervét. Tájékoztatja 

a jelenlévőket, hogy a javasolt napok a Szenátus üléseihez igazodnak, illetve bizonyos 

alkalmakkor a 16h-tól ülésező EHBDT miatt legkésőbb 15:30-kor be kell rekeszteni majd 

az üléseket. Az üléstervhez észrevétel nem érkezik. 

Az üléstervről szóló szavazás előtt Varga István jelenlét ellenőrzést rendel el, ezek szerint 

25 szavazati joggal bíró tag van jelen, 7 pedig távol van, így megállapítja, hogy a Tanács 

határozatképes. 

Varga István kéri a Tanácsot, hogy kézfeltartással szavazza meg az üléstervet. 

A szavazás eredménye a következő: 

25 igen 

0 nem 

0 tartózkodás 

tehát a Kari Tanács támogatja a Kari Tanács 2013/14 tanévi üléstervét (4. sz. melléklet). 

Varga István megköszöni a támogatást. 

 

(Időközben megérkezik Szabó Géza.) 

 

 

6. Javaslat a Kari Tanács bizottsági névsorainak aktualizálására 

Előterjesztő: Dr. Varga István dékán 

 

Varga István bejelenti, hogy szintén technikai okokból, több helyen is változtatást javasol a 

Kari Tanács bizottságaiban (5. sz. melléklet). 

Az Oktatási Bizottság leköszönt elnöke, Kovács Péter helyett Kővári Botondot javasolja, 

továbbá ugyanitt az Anyagmozgatási és Logisztikai Rendszerek Tanszék részéről Szabó 

László helyére Kovács Gábort javasolja. 

A Tudományos Bizottság eddigi elnöki tisztét Eleőd András látta el. Dékánhelyettesi 

kinevezését követően a bizottság élére Bohács Gábort javasolja, de Eleőd András tagként 

továbbra is részt vesz a bizottság munkájában.  

Tekintettel arra, hogy további észrevétel ill. javaslat nem érkezett a Tanács részéről, Varga 

István kéri a testületet, hogy szavazza meg a javasolt változtatásokat. 

A szavazás eredménye a következő: 

24 igen 

1 nem 

1 tartózkodás 

tehát a Kari Tanács támogatja a Kari Tanács bizottsági névsorainak aktualizálását. 
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7. Tájékoztató a költségtérítéses képzés hallgatói által a 2013/2014-es 

tanévben fizetendő díjakról 

Előterjesztő: Dr. Varga István dékán 

 

Varga István tájékoztatja a Kari Tanácsot, hogy jogszabályi változások következtében a 

2012. szeptember 1. után külön megnevezést kell alkalmazni a korábbi költségtérítéses 

hallgatókra: akik állami ösztöndíjas helyről kerülnek átsorolásra, továbbra is 

költségtérítéses pénzügyi státuszúak, akik nem állami ösztöndíjas, vagy részösztöndíjas 

helyre nyernek felvételt, az ő pénzügyi státuszuk önköltséges. 

A Vezetői Értekezlet állásfoglalása szerint a BME-n egységesítésre kerültek a térítéses 

képzések díjai, felmenő rendszerben a következők szerint: 

1. Önköltséges képzés esetében a BSc-s hallgatók 325e Ft/félév, az MSc-s hallgatók 400e 

Ft/félév önköltséget fizetnek. 

2. A költségtérítéses hallgatók fizetendő díja két részből tevődik össze: fix (alap) díj és 

kreditszám függvényében változó díj. BSc-s hallgatóknál 145e Ft/félév a fix tétel, és 6e 

Ft/kredit/félév a változó tétel. MSc-s hallgatóknál 160e Ft/félév az alapdíj, és minden 

felvett kredit után félévenként 8e Ft-ot fizetnek. 

Rövid eszmecserét követően tisztázásra került, hogy az eddigi gyakorlat, miszerint a 

hallgatók „lefogyaszthatták” a fix díjtételt, megszűnt. 

Varga István hozzáteszi, hogy az egyetem jogászai jogi állásfoglalást készítenek elő azzal 

kapcsolatban, hogy az állam szerint nem lehet a költségtérítés összegéből kedvezményt 

nyújtani. 

 

8. Egyebek 

 

Varga István tájékoztatja a Tanácsot, hogy a BME ITS kari hasznosító vállalkozás alapító 

okiratának aláírása egyéb okokból ugyan elhúzódott, de az okirat heteken belül bejegyzésre 

kerülhet. A hasznosító vállalkozás székhelye a J. épület lesz, telephellyel fog bírni 

Kecskeméten, a főiskola területén. 

Németh Ákos elmondja, hogy a Kari Hallgatói Képviseleten belül személyi változások 

történtek: Kovács András eddigi EHK delegált lemondott, helyére egyhangú szavazással 

Dudás Ferenc kerül. Dudás Ferenc lemondott a HK elnökségről, helyére egyhangú 

szavazással Németh Ákost választották meg. Németh Ákos eddigi oktatási felelősi 

tevékenységét a tisztújításig elnöki hatáskörben tartja. 

Más hozzászólás nem érkezik, ezért Varga István megköszöni a Tanács munkáját, az ülést 

pedig bezárja. 

 

Budapest, 2013. október 17. 

 Dr. Mészáros Ferenc sk. 

 hivatalvezető 


